
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte heer, mevrouw, 

 

 

In december 2021 hebben wij u per brief geïnformeerd over de uitvoering van de 

motie maai-mei-niet, de pilot voor meer biodiversiteit in het gras en over het 

maaibeleid in het algemeen.  

Wereldwijd staat de biodiversiteit onder druk; het aantal planten- en diersoorten neemt 

af. Wij vinden het belangrijk om binnen onze mogelijkheden bij te dragen aan het 

behoud en versterken van biodiversiteit. De komende jaren breiden we daarom het 

ecologisch beheer uit, versterken we de gemeentelijke ecologische structuur en 

ontwikkelen we een extensiever maaibeleid.  

Ook nu al zetten we in ons maaibeleid de nodige stappen, de pilot en het maai-mei-niet 

initiatief zijn hier voorbeelden van.  

Toegezegd in de brief is eind 2022 een evaluatie aan te leveren van het maai-mei-niet 

initiatief en de pilot ‘meer biodiversiteit in het gras’. 

 

Voorliggende brief geeft deze evaluatie weer alsook het vervolg voor het komende 

maaiseizoen. In de bijlage staat een nadere uitleg over de verschillende vormen van 

maaibeheer die wij hanteren. 

 

Pilot meer biodiversiteit in het gras 

Met deze pilot onderzoeken we het effect op de biodiversiteit door het traditionele 

gazonbeheer (wekelijks maaien) om te vormen naar gras dat eens in de vier weken 

wordt gemaaid. Hierbij maaien we het gras hoger af en kunnen planten die tussen het 

gras opkomen langer bloeien ten gunste van insecten. Het maaisel wordt niet 

afgevoerd maar blijft liggen. Dit maairegime is gelijk aan het maairegime dat we 
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voeren in gebieden met ‘nectar onder het maaimes’1. Op een van de pilotlocaties is het 

kruidenmengsel ‘nectar onder het maaimes’ ook ingezaaid.  

 

Evaluatie pilot 

Op de pilotlocaties zijn tussen het gras meer (soms tot wel 40%) bloeiende bloemen 

waargenomen dan op vergelijkbare graspercelen met een frequenter maairegime. 

Tussen de locaties zijn verschillen, soms was er vooral sprake van hoger gras in plaats 

van dat er meer bloemen bloeiden. Daar waar het kruidenmengsel ‘nectar onder het 

maaimes’ is ingezaaid, is sprake van een hogere biodiversiteit. De reacties van 

bewoners zijn wisselend maar overwegend positief.  

 

Initiatief maai-mei-niet 

Dit initiatief houdt in dat in de maand mei niet gemaaid wordt. Wij hebben dit voor 

onze gemeente iets uitgebreid; wij maaien ook vóór de maand mei niet. De 

maaiwerkzaamheden worden pas na de maand mei opgestart. Bloemen die tussen het 

gras opkomen zijn daardoor langer beschikbaar als voedselbron voor insecten. Dit 

levert een positieve bijdrage aan de biodiversiteit. Vanaf juni geldt weer het reguliere 

maairegime van de betreffende locatie. Op diverse locaties is aan het maai-mei-niet 

initiatief deelgenomen, waaronder ook de pilot locaties van ‘meer biodiversiteit in het 

gras’. Om overlast door overhangend gras op wandel- en voetpaden te voorkomen 

werden de randen wel gemaaid. Niet alle graspercelen lenen zich voor dit initiatief. Op 

kleine of smalle stroken blijft er weinig gras over als er langs de randen wel gemaaid 

wordt. En voor het maaien van het hoge gras in juni zijn soms grotere machines nodig 

die niet op elke locatie kunnen worden ingezet.  

 

Evaluatie maai-mei-niet 

Het uitstellen van het maaien leidde tot hogere vegetatie (maximaal 30 cm) met meer 

bloemen. Er zijn, veel meer dan gebruikelijk, reacties van bewoners gekomen over het 

maaibeleid. Er werd vaak gevraagd waarom er in mei tóch werd gemaaid op een 

bepaald perceel. Daarnaast zijn er ook bewoners die verzochten om het gras weer te 

maaien. Dit vanuit de gedachte dat de omgeving er dan verzorgder uitziet. Hoewel wij 

dit kunnen begrijpen vinden wij het versterken van de biodiversiteit belangrijker. 

 

Vervolg 

We gaan door! 

Zowel de pilot als het maai-mei-niet initiatief zetten we structureel voort in 2023. 

Voor het komende jaar zijn de locaties al vastgelegd waar we ná mei starten met 

maaien. Dit zijn er meer dan in 2022. Het gaat om 85 hectare. De pilot zetten we voort 

op dezelfde locaties als in 2022; in totaal 2 hectare.  

 

Draagvlak en communicatie 

Zowel intern als extern zetten we in op het vergroten van het draagvlak voor 

extensiever maaibeheer. We investeren intern in het lerend vermogen, het leer- en 

ontwikkelproces van onze medewerkers. Gedifferentieerder beheer vraagt namelijk 

doorgaans meer sturing en kennis.  

Omdat veel inwoners de traditionele vorm van maaibeheer gewend zijn, vraagt het ook 

naar hen toe extra inzet van communicatie. Via de gangbare kanalen (krant, facebook 

en nieuwsbrieven) informeren wij onze inwoners over de werkwijze en doelstelling 

 
1 ‘Nectar onder het maaimes’ is een kruidenmengsel met planten die ondanks regelmatig maaien toch 

bloemen vormen die benut kunnen worden door insecten. 
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van maai-mei-niet. Dit doen we in het vroege voorjaar, voorafgaand aan het 

maaiseizoen. Aan het eind van mei attenderen we inwoners op de aanstaande eerste 

maaironde in juni. Door tijdig en herhaald verstrekken van informatie zorgen we voor 

duidelijkheid over het gevoerde maaibeheer en verwachten we minder vragen. 

 

Maaibeheerkaart 

Naast de gangbare kanalen, ontwikkelen we ook een online maaibeheerkaart. Hierop 

wordt zichtbaar wat het maairegime is op een locatie en of het perceel onderdeel is van 

het ‘maai-mei-niet’ initiatief. Deze kaart is voorafgaand aan het maaiseizoen 2023 

beschikbaar. 

 

Overleg woningbouwstichtingen 

Met woningstichtingen gaan we in gesprek over aanpassing van hun maaibeleid. We 

zien kansen om ook op hun gronden de biodiversiteit te vergroten. Naast het 

maaibeleid zal ook het behoud van leefgebied van dieren bij renovaties en 

sloop/nieuwbouw projecten onderwerp van gesprek zijn.  
 

Nieuwe beheerstrategie 

We starten in het eerste kwartaal van 2023 met het ontwikkelen van een nieuwe 

beheerstrategie. Het verhogen van de biodiversiteit maakt hier onderdeel van uit, 

onder andere door het verdubbelen van het oppervlak ‘nectar onder het maaimes’. Dit 

betekent dat we ook ons maaibeleid opnieuw gaan beoordelen. De ervaring uit de pilot 

en maai-mei-niet initiatief nemen we hierin mee; een extensiever maaibeheer wordt 

het uitgangspunt. We overwegen daarbij ook de optie om in het najaar minder te gaan 

maaien. In 2024 werken we volgens het nieuwe beleid.  

 

Wij vertrouwen er op u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd, 
 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 


